

Franckesche Stiftungen zu Halle

Lebenslauf von Balthasar Lüderwaldt.

Lüderwaldt, Balthasar

Halle (Saale), 28.10.1710

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210018](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210018)

Balthasar Süderwald Neo Branden-
 burgensis Marchio Patre Balthasare Süder-
 wald, mercatore quondam vrbis patriae, jam
 functo, et matre Maria Laurentia o-
 ratu, patriam crescentibz annis cum
 fensalia, quae vrbis in Marchia veteri pmi-
 ceps est, commutavit; ubi per quinquennii
 spatium sapienter vsq; Electore, viro non
 minus erudito quam fidei. Divini autē
 viminis ductu | cui sit gloria! Betolius de-
 inde, in Albi Gymnasio Friderico-Werderi-
 ni a ^{plurimū} reverendo Professore Langio t. t.
 Rectore celeberrimo receptus ~~est~~, quo duce
 impudissimos sapientia fontes exacto
 annis apervenit. Sed ut eo magis fin-
 erum illud, ac non corruptum verita-
 tis lac degustaret Praeceptoris Parent-
 is loco collendi, suasa Halam ~~et~~
 1709 contendit, ubi Reg. plēbros et
 lēes me non solum saluti atq; incolumem con-
 servavit, d. maximis in ~~beneficiis~~ huc vsq; exprose-
 cutus & beneficiis. Et cum in Italia beneficia haud
 sane exiguum aliud est quod in orphanotrophio
 mens ordinaria mihi exhibuit, totum me Tibi, obe-
 nignissime Deus, pro illis omnibz, committam, diu-
 nas me quoq; per sp. s. gratia in aem veritate
 et affluas laboribz meis ut cedant in nomi-
 ni tui gloriam atq; laudem, in secula seculo-
 rum Amen

Sab: Hala Anno 1710. d. 28. Octob.